

ԲՈՎԱՆԴԱՎՈՒԹՅՈՒՆ CONTENTS СОДЕРЖАНИЕ

ԻՐԱՎԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, JURISPRUDENCE, ЮРИСПРУДЕНЦИЯ

Ավետիք Հարությունյան. Սահմանադրությունների ընդունման 1500-ամյա պատմությունն Արցախում (հայերեն).....10

Avetik Harutyunyan. 1500-Year History of the Adoption of Constitutions in Artsakh (in Armenian)

Аветик Арутюнян. 1500-летняя история принятия конституций в Арцахе (на армянском)

Վահե Թորոսյան. Մտքի, խղճի և կրոնի ազատության իրավունքի առանձին բաղադրիչները և հավաքական էությունը (հայերեն).....27

Vahe Torosyan. Individual Components and Collective Essence of the Right to Freedom of Thought, Conscience and Religion (in Armenian)

Варе Торосян. Отдельные компоненты и обобщенная сущность права на свободу мысли, совести и религии (на армянском)

Նորայր Ավագյան. Լիցենզավորումը՝ որպես առանձին տեսակի վարչական վարույթ (Արցախի Հանրապետության օրենսդրության գիտագործնական վերլուծություն) (ռուսերեն).....35

Norayr Avagyan. Licensing as a Separate Type of Administrative Procedure (Legislation of Artsakh Republic Scientific-Practical Analysis) (in Russian)

Норайр Авагян. Лицензирование как отдельный вид административного производства (научно-практический анализ законодательства Республики Арцах) (на русском)

ՊԱՏՄՈՒԹՅՈՒՆ, HISTORY, ИСТОРИЯ

Գևորգ Ստեփանյան. Հայերի էթնիկ զտումների և ցեղասպանական քաղաքականության իրագործման փուլերն Արևելյան Այսրկովկասում (XI-XX դդ.) (մաս 3) (հայերեն).....45

Gevorg Stepanyan. The Stages of Implementation of the Policy of Ethnic Cleansing and Genocide of Armenians in the Eastern Ciscaucasus (11th-20th cc.) (Part III) (in Armenian)

Геворг Степанян. Этапы осуществления этнических чисток армян и геноцидальной политики в Восточном Закавказье (XI-XX вв.) (часть III) (на армянском)

Նաիրա Համբարձումյան. Կ. Պոլսի մշակութային, բարեգործական և պարզասիրաց ընկերությունների և միությունների դերակատարությունը կանանց ազատագրության գործընթացներում XIX դարի երկրորդ կեսին (հայերեն).....61

Naira Hambardzumyan. The Role of Cultural, Charitable and Simplicity Companies and Unions in the Process of Women's Emancipation in the Second Half of the 19th Century in Constantinople (in Armenian)

Наира Амбарцумян. Роль культурных, благотворительных организаций и союзов милосердия в процессе женской эмансипации во второй половине 19 века в Константинополе (на армянском)

**ԱԶԳԱԳՐՈՒԹՅՈՒՆ ԵՎ ԲԱՆԱՅՅՈՒՄՈՒԹՅՈՒՆ,
ETHNOGRAPHY AND FOLKLORE,
ЭТНОГРАФИЯ И ФОЛЬКЛОР**

Թամար Հայրապետյան, Գոհար Մելիքյան. Գորգագործության թեման ռուսալեզու մատենաշարում (СМОМПК) տպագրված Արցախի հեքիաթներում (ռուսերեն).....71

Tamar Hayrapetyan, Gohar Melikyan. The Theme of Carpet Weaving in Artsakh Tales from the «Collection of Materials for Describing Places and Tribes of the Caucasus» (in Russian)

Тамар Айрапетян, Гоар Меликян. Тема ткачества ковров в арцахских сказках, напечатанных в СМОМПК (Сборник материалов для описания местностей и племен Кавказа) (на русском)

**ՔԱՂԱՔԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, ՄԻՋԱԶԳԱՅԻՆ ՀԱՐԱԲԵՐՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ
POLITICAL SCIENCE, INTERNATIONAL RELATIONS
ПОЛИТОЛОГИЯ, МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ**

Արմեն Ներսիսյան. Հայկական քաղաքակրթության հայտը նոր աշխարհակարգի հաստատման գործընթացում (հայերեն).....81

Armen Nersisyan. Application of Armenian Civilization in the Process of Establishing a New World Order (in Armenian)

Армен Нерсисян. Заявка армянской цивилизации в процессе утверждения нового миропорядка (на армянском)

Էդգար Զալանթարյան, Անի Ներսիսյան. Սոցիալական քաղաքականության հարցի շուրջ. ՀՀ և ԳՐՀ օրինակը (հայերեն).....89

Edgar Kalantaryan, Ani Nersisyan. On the Issue of Social Policy: the Example of the Republic of Armenia and the Federal Republic of Germany (in Armenian)

Эдгар Калантарян, Ани Нерсисян. К вопросу о социальной политике: пример РА и ФРГ (на армянском)

Մարիամ Թոփակյան. Ղարաբաղյան հիմնախնդիրը Ֆրանսիա-Թուրքիա հարաբերությունների համատեքստում (հայերեն).....102

Mariam Topakyan. Nagorno-Karabakh Conflict in the Context of France-Turkey Relations (in Armenian)

Мариам Топакян. Нагорно-Карабахский конфликт в контексте франко-турецких отношений (на армянском)

Ռաֆիկ Խաչատրյան. Թուրքիայի պետական քաղաքականությունը Կիպրոսում կղզու հյուսիսի օկուպացիայից հետո (1974-1983 թթ.) (անգլերեն).....115

Rafik Khachatryan. Turkey's State Policy on Cyprus after the Occupation of the North of the Island (1974-1983) (in English)

Рафик Хачатрян. Государственная политика Турции на Кипре после оккупации северной части острова (1974-1983 гг.) (на английском)

Տիգրան Մուղնեցյան. Ընտրական համակարգի ազդեցությունը կուսակցական համակարգի վրա և կառավարման ձևից կախված ընտրական համակարգի վարքագիծը (անգլերեն).....128

Tigran Mughnetsyan. On the Discussion about the Effect of Electoral System on Party System and its Performance Regarding the Governance System (in English)

Тигран Мугнецян. О воздействии избирательной системы на партийную систему и ее зависимость от формы правления (на английском)

Նուշիկ Պետրոսյան. Գերմանիայի քաղաքականությունը Անդրկովկասում անկախ հանրապետությունների հռչակման նախօրեին (հայերեն).....135
Nushik Petrosyan. German Policy on the Eve of the Declaration of Independent Republics in the Transcaucasus (in Armenian)
Нушик Петросян. Политика Германии в Закавказье накануне провозглашения независимых республик (на армянском)

ԼԵՉԱԲԱՆՈՒԹՅՈՒՆ, LINGUISTICS, ЛИНГВИСТИКА

Լուսիկ Հովակիմյան. Անգլերենի ուսուցման ժամանակակից համատեքստը բուհերի ոչ մասնագիտական ֆակուլտետներում (հայերեն).....146
Lusik Hovakimyan. Modern Context of Teaching English in Non-Linguistic Faculties at Higher Education Institutions (in Armenian)
Лусик Овакимян. Современный контекст обучения английскому языку на неязыковых факультетах в вузе (на армянском)

Գոհար Մկրտչյան. Ռուս-հայերեն բժշկական տերմինների կազմության եղանակների մասին (ռուսերեն).....156
Gohar Mkrtchyan. On Some Ways of Formation of Russian-Armenian Medical Terms (in Russian)
Гоар Мкртчян. О способах образования русско-армянских медицинских терминов (на русском)

Էլյա Դավթյան. Ժամանակակից քաղաքական հանդուրժողականության մշակութային հայեցակետերը Ամերիկայում, Ֆրանսիայում և Հայաստանում (անգլերեն).....163
Elya Davtyan. Cultural Aspects of Contemporary Political Tolerance in United States, France and Armenia (in English)
Эля Давтян. Культурные аспекты современной политической толерантности в Америке, Франции и Армении (на английском)

ԼՐԱԳՐՈՒԹՅՈՒՆ, JOURNALISM, ЖУРНАЛИСТИКА

Աննա Մկրտչյան. Հայ հրապարակախոսների արցախյան շեշտադրումները և դրանց դրսևորումները հայաստանյան մամուլում (1988-1991 թթ.) (հայերեն).....175
Anna Mkrtchyan. Accents on Artsakh of Armenian Publicists and their Presentation in the Armenian Press (1988-1991) (in Armenian)
Анна Мкртчян. Арцахские акценты армянских публицистов и их проявления в армянской прессе (1988-1991 гг.) (на армянском)

ՄԱՆԿԱԿԱՐԺՈՒԹՅՈՒՆ, PEDAGOGY, ПЕДАГОГИКА

Մերի Հովհաննիսյան. Մտագործող՝ որպես փոխներգործուն (ինտերակտիվ) ուսուցման մեթոդ (հայերեն).....187
Meri Hovhannisyanyan. Brainstorming as Method of Interactive Learning (in Armenian)
Мери Оганнисян. Мозговой штурм как метод интерактивного обучения (на армянском)

Գագիկ Ավետիսյան. Արցախի Հանրապետության պատմամշակութային կոթողների ուսումնասիրումը «Զրույցներ արվեստի մասին» թեմատիկ դասընթացների շրջանակում (հայերեն).....196
Gagik Avetisyan. The Study of Historical and Cultural Monuments of the Republic of Artsakh in the Framework of Thematic Courses «Conversations about Art» (in Armenian)
Гагик Аветисян. Изучение историко-культурных памятников Республики Арцах в рамках тематических курсов «Беседы об искусстве» (на армянском)

ՏՆՏԵՍԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, ECONOMICS, ЭКОНОМИКА

Հայկ Սարգսյան, Ռուբեն Գևորգյան, Կարինե Մինասյան. Թվայնացումը, էլեկտրոնային կառավարման համակարգերը և ինստիտուտների փոխակերպումը (հայերեն).....205

Hayk Sargsyan, Ruben Gevorgyan, Karine Minasyan. Digitalization, E-Governance and Institutional Transformation (in Armenian)

Гайк Саргсян, Рубен Геворгян, Карине Минасян. Цифровизация, электронное правительство и институциональная трансформация (на армянском)

Ատոմ Մարգարյան, Էմիլ Գրիգորյան. Նորարարական գործունեության հարկային խթանման միջազգային փորձը և Հայաստանի Հանրապետությունում դրա տեղայնացման հնարավորությունները (հայերեն).....222

Atom Margaryan, Emil Grigoryan. International Experience of tax Promotion of Innovation Activities and the Opportunities for its Localization in the Republic of Armenia (in Armenian)

Атом Маргарян, Эмил Григорян. Международный опыт налогового продвижения инновационной деятельности и возможности его локализации в Республике Армения (на армянском)

Արփենիկ Մուրադյան, Կամո Դավթյան. Կապիտալի ներհոսքի ազդեցությունը ՀՀ տնտեսական աճի վրա (հայերեն).....239

Arpenik Muradyan, Kamo Davtyan. Capital Inflow Influence on the Economic Growth of the Republic of Armenia (in Armenian)

Арпеник Мурадян, Камо Давтян. Влияние притока капитала на экономический рост Республики Армения (на армянском)

Լուսինե Ծալեցյան. Գյուղատնտեսության մրցունակությունը պայմանավորող գործոնների դասակարգման հատկանիշները և դրա գնահատման չափանիշների կատարելագործման մոտեցումները (հայերեն).....251

Lusine Tspnetsyan. Competitiveness of Agriculture Features of the Classification of Determining Factors and Approaches to Improving the Criteria for its Assessment (in Armenian)

Лусине Цпнецян. Конкурентоспособность сельского хозяйства, особенности классификации определяющих факторов и подходы к совершенствованию критериев его оценки (на армянском)

Մհեր Շահինյան. ՀՀ արդյունաբերության արտադրողականության գործոնների վերլուծություն (հայերեն).....271

Mher Shahinyan. Analysis of RA Industry Productivity Factors (in Armenian)

Мгер Шагинян. Анализ факторов производительности промышленности Республики Армения (на армянском)

ԵՐԻՏԱՍԱՐԴ ՀԵՏԱԶՈՏՈՂԻ ԱՄԲԻՈՆ**TRIBUNE OF YOUNG RESEARCHER****ТРИБУНА МОЛОДОГО ИССЛЕДОВАТЕЛЯ**

Գյուլնարա Դանիելյան. Երջանկության տնտեսագիտություն. գործոններ՝ ավանդական տնտեսագիտությունից անդին (անգլերեն).....287

Gyulnara Danielyan. The Economics of Happiness: Factors beyond the Traditional Economy (in English)

Гюльнара Даниелян. Экономика счастья: факторы, выходящие за рамки традиционной экономики (на английском)

Լուսինե Հովհաննիսյան. Պաշտպանության իրավունքի լիարժեք իրացման ոլորտում առկա որոշ հիմնախնդիրներ քրեական դատավարությունում (հայերեն).....	294
Lusine Hovhannisyan. On Some Issues of Full Realization of the Right to Defense in Criminal Procedure (in Armenian)	
Լусине Оганесян. О некоторых вопросах полной реализации права на защиту в уголовном процессе (на армянском)	

ՓՐԱԽՈՍՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ, РЕЦЕНЗИИ, REVIEWS

Արзуманյան Աшот Мартиросович. «Тайна булата», «Советакан грох», 1976г., 536 с. (на русском).....	303
Լусине Մовսисяն. «Армяно-азербайджанский разговорник», Ереван, 2022, 64 с. (на русском).....	311

«ԳԻՏԱԿԱՆ ԱՐՑԱԽ» պարբերականի հոդվածների ձևավորման պահանջները	313
The requirements for the journal «SCIENTIFIC ARTSAKH»	315
Требования к оформлению статей журнала «НАУЧНЫЙ АРЦАХ»	316